
 
 

Zápis z jednání Komise Rady HMP pro sport a tělovýchovu dne 11.6.2014 

 
Přítomni:  
Mgr. Petr Bříza, Mgr. Lukáš Manhart, JUDr. Helena Chudomelová, CSc., Ing. Antonín 
Weinert, CSc., Ing. Pavel Richter, Petr Dolínek, Mgr. Jan Kalousek, JUDr. Monika Krobová 
Hášová  
Omluveni:, Ing. Marie Kousalíková, Mgr. Ivan Kabický, Ing. František Beneš 
Hosté: Mgr. Stanislav Hanovský, vedoucí odd. sportu, volného času a projektů SMS MHMP 
 Petr Jákl – pořadatel akce Judo Show Cup 
 
Předseda Bříza přivítal všechny přítomné a zahájil jednání v 15:08 hod. 
Komise projednávala tyto body programu: 
 
1)       partnerství v oblasti sportu  - akce konané ve 3. čtvrtletí roku 2014 – návrh na 

financování 
2)       2. Pražský sportovní summit – informace o přípravě 
3)   ME U-21 ve fotbale v r. 2015 – informace o přípravě 
4) příprava uzavření dodatku k „Dohodě o pořádání akcí Prague International 

Marathon“  - informace o přípravě   
5)       různé, termín dalšího zasedání komise, diskuze 
 
 
 
ad 1.) partnerství v oblasti sportu  - akce konané ve 3. čtvrtletí roku 2014 – návrh na 

financování 
Členové komise byli seznámeni předsedou komise s návrhem na financování partnerských 
akcí hl. m. Prahy pro oblast sportu na 3. čtvrtletí roku 2014 podaných k termínu uzávěrky 
15. 4. 2014. 
V diskuzi, která byla otevřena dotazem zastupitelky Krobové-Hášové na přiměřenost výše  
finanční podpory pro "Český klusácký spolek". Předseda komise Bříza a radní Manhart 
vysvětlili výši navržené částky pro tento subjekt tím, že prostředky půjdou druhotně i do 
provozu jezdeckého areálu a zajištění jeho programu formou nájmu této akce. Zastupitel 
Weinert vznesl dotaz na to, zda nebude ohrožen limit pro podporu de minimis. Situaci 
s touto podporou objasnil vedoucí odd. sportu Hanovský tím, že podpora přidělená v lednu 
letošního roku nebyla klasifikována jako podpora de minimis. Zastupitel Weinert požádal o 
právnické stanovisko k této finanční podpoře ve smyslu podpory de minimis. 
Předseda Bříza uvedl, že doporučuje radnímu Manhartovi požádat Radu hl. m. Prahy o 
právní stanovisko k podpoře de minimis týkající se žádosti "Českého klusáckého spolku". 
Jako další podnět uvedl zastupitel Dolínek, že finanční podpora pro SDRUŽENÍ ZÁVODŮ 
BĚCHOVICE na akci Běchovice-Praha 2014 je vzhledem k výše uvedené podpoře pro 
Chuchelské závodiště nízká. Dále byla diskutována finanční podpora pro DANCE WORLD-
TANEČNÍ SVĚT o.s. v navrhované výši 0,5 mil. Kč. Radní Manhart uvedl, že se jedná o 
vrcholnou taneční sportovní soutěž – MS. Předseda Bříza uvedl, že velkým přínosem pro 
Prahu v rámci cestovního ruchu může být účast  3500 tanečníků a 15 000 diváků 
proklamovaná pořadatelem akce. 



Dalším příspěvkem byl názor zastupitele Kalouska, že by bylo vhodné doplnit vyúčtování 
partnerských akcí o finanční rozvahu zdrojů prostředků získaných na partnerskou akci. 
Dále byla diskutována ziskovost partnerských akcí a nadsazenost položkových rozpočtů u 
těchto akcí. 
Radní Manhart informoval, o přípravě analýzy grantových programů pro oblast sportu, která 
by měla být dokončena firmou KPMG do konce června. 
 
Dále dal předseda komise Bříza hlasovat jednotlivě o protinávrzích k předložené tabulce 
partnerských akcí pro III. čtvrtletí. 
 
Jako protinávrh k předložené tabulce partnerských akcí bylo navrženo, aby byla zvýšena 
podpora SDRUŽENÍ ZÁVODŮ BĚCHOVICE na akci Běchovice-Praha 2014 z navržených 
150 000 Kč na 250 000 Kč. 
Hlasování: 
Pro: 8 Proti:0 Zdržel se:0 
Dalším protinávrhem byl návrh na zvýšení podpory pro Sportovní klub cyklistů Praha 
z 200 000 Kč na 300 000 Kč. 
Hlasování: 
Pro:7 Proti:0 Zdržel se:1 
Posledním protinávrhem byl návrh na snížení podpory pro "Český klusácký spolek" na výši 
1,0 mil. Kč 
Hlasování: 
Pro: 4 Proti:3 Zdržel se:2 
Po těchto návrzích nechal předseda komise zapracovat dva schválené proti návrhy do 
předložené tabulky partnerských akcí pro III. čtvrtletí a nechal hlasovat o tabulce jako celku. 
Hlasování: 
Pro: 8 Proti:0 Zdržel se:0 
Usnesení: 
Komise schválila jednomyslně upravenou tabulku partnerství, která je přílohou č.1 tohoto 
zápisu. 
 
Různé: 
Jako host byl přizván pan Jákl, který prezentoval akci Judo Show Cup 2014. Akce má již 
svou historii. Jde o Jubilejní 10. ročník sportovně-kulturní a charitativní akce se zaměřením 
především na pražské děti a mládež. V rámci této akce se bude již po čtvrté v řadě finále 
nejvyšší české soutěže v judu extraligy mužů. Součástí akce bude také vyhlášení 
nejlepšího judisty roku 2014. Proběhne také řada exhibičních utkání v různých bojových 
sportech, v programu vystoupí známé osobnosti a budou předány dary pro děti z dětských 
domovů a SC Jedličkova ústavu. V minulosti byla městem podporována v grantech i 
partnerství hl. m. Prahy. Komise byla informována o tom, že pořadatelé požádali o záštitu 
MŠMT, o finanční podporu ministerstvo nežádali. V letošním roce již obdrželi v grantech pro 
USK na tuto akci 50 000Kč. Po této prezentaci předseda panu Jáklovi poděkoval. 
  
2) 2. Pražský sportovní summit – informace o přípravě 
Předseda komise Bříze informoval o přípravě akce 2. Pražský všesportovní summit, který 
by se měl konat 25.9.2014 na stadionu SK Kotlářka. Tuto akci by měla zaštítit hl. m. Praha 
a zorganizovat by mělo oddělení sportu ve spolupráci s DDM hl. m. Prahy a jeho ředitelem 
Bezděkem.  
Usnesení: 
Komise doporučuje radnímu Manhartovi, aby zadal oddělení sportu přípravu 2. pražského 
všesportovního summitu. 
Hlasování: 



Pro: 8 Proti:0 Zdržel se:0 
Usnesení bylo schváleno. 
 
3) ME U-21 ve fotbale v r. 2015 – informace o přípravě 
Pan radní Manhart informoval členy komise o přípravě smlouvy na ME U-21 ve fotbale mezi 
Prahou a FAČR. Praha by měla připodepsat smlouvu mezi FAČR a UEFA. Další smlouva 
mezi FAČR a hl. m. Prahou bude na financování této akce – asociace požaduje na tuto akci 
10,0 mil. Kč. Praha by dle radního Manharta měla na tuto akci přispět v letošním roce 
částkou 2,0 mil. Kč a v příštím roce 8,0 mil. Kč.  
Usnesení: 
Komise doporučuje Radě hl. m. Prahy uzavřít smlouvu s FAČR na podporu pořádání ME  
U-21 ve fotbale ve výši finančních prostředků dle možností rozpočtu hl. m. Prahy. 
Hlasování: 
Pro: 8 Proti:0 Zdržel se:0 
Usnesení bylo schváleno 
 
4) příprava uzavření dodatku k „Dohodě o pořádání akcí Prague International Marathon“  - 
informace o přípravě 
Radní Manhart informoval členy komise o tom, že v příštím roce vyprší platnost smlouvy 
mezi hl. m. Prahou a Prague International Marathon a.s. Dodatek ke smlouvě, který se 
připravuje, by měl mít platnost až do konce roku 2019. Další změnou, která bude obsažena 
v dodatku, je změna místa startu a cíle – nově v ulici Na Příkopě, Praha 1. Dle vyjádření 
radního Manharta a předsedy Břízy by už tato běžecká akce neměla kapacitně růst. 
Po dotazu zastupitele Kalouska na vyváženost smlouvy informoval přítomné vedoucí 
oddělení sportu Hanovský, že dodatek bohužel nevyřeší problém s veřejnou podporou. 
V případě přiblížení se k limitní hranici této podpory nepodává žádost o partnerství akciová 
společnost ale občanské sdružení Juniorský maratonský klub o.s. a to jako nepřímý 
pořadatel nemůže obdržet výjimku z plateb na dopravní opatření týkající se závodu. V 
debatě dále zaznělo, že odbor LEG kontroluje tisky i z hlediska podpory de minimis. Dále 
zmínil vedoucí oddělení sportu modernizaci předpisů EU o veřejné podpoře de minimis.  
Legislativa by měla vstoupit v platnost od 1.7.2014.  
Usnesení: 
Komise doporučuje Radě hl. m. Prahy uzavřít dodatek smlouvy s Prague International 
Marathon a.s.   
Hlasování: 
Pro: 8 Proti:0 Zdržel se:0 
Usnesení bylo schváleno 
 
5) různé, termín dalšího zasedání komise, diskuze  
V diskuzi uvedl zastupitel Kalousek, že by bylo vhodné zvážit v pravidlech grantů a 
partnerství to, aby se ve vyúčtování objevila rozvaha prostředků získaných od rozpočtových 
organizací a akciových společností se 100% vlastnickým podílem města. Radní Manhart 
uvedl, že vše je otázkou nastavení uzavřené smlouvy a zda je vhodné požadovat od 
žadatele doklady nad rámec přidělených finančních prostředků – tzv. celkové náklady akce. 
Dále zmínil Radní Manhart, že ne vždy může třetí strana poskytnout souhlas s tím, aby byly 
poskytovány informace o ní. Předseda Bříza zmínil, že Rada hl. m. Prahy může informace 
získat přes své zástupce v dozorčích radách akciových společností a dále navrhl, aby 
oddělení školství na příští zasedání komise sportu připravilo nový formulář vyúčtování 
partnerství, který by měl být doplněn o výsledovku  a komise o něm bude na příštím 
zasedání diskutovat. Zastupitel Richter zpochybnil, že je možné bez souhlasu třetích 
společností získat informace o celkových zdrojích akce. Komise se domluvila, že se sejde 
na dalším zasedání v měsíci srpnu. 



Jednání komise bylo ukončeno v 16:06 hod. 
 
 
 
 
 
Schválil     
Mgr. Petr Bříza : 
předseda komise 
 

 

Zapsal 

Mgr. Michal Hanžlík: 

tajemník komise 

Přílohy: Příloha č. 1 - partnerství v oblasti sportu  - akce konané ve 3. čtvrtletí roku 2014 

 


